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 زور نفتي ها به تيم شاهين طبع نرسيد

صعود طبيعت و فينال تكراري
پايان رقابت هاي بين المللي جام امام رضا)ع(

دووميداني براي موفقيت نيازمند سرمايه است
طبيعت با عبور از س��د پالايش نفت آبادان باز هم به فينال ليگ برتر 

اشرف رامين
      خبر

بسكتبال صعود كرد. ديدارهاي مرحله نيمه نهايي اين رقابت ها با جدال 
چهارم طبيعت و نفت به پايان رسيد و شاگردان مهران شاهين طبع با 
پيروزي 89 بر 82 اجازه ندادند نفت به فينال برسد. طبيعت در كوارترهاي دوم و چهارم با نتايج 21 
بر 12 و 25 بر 20 به پيروزي رسيد، اما نتيجه كوارترهاي اول و سوم، 23 بر 20 و 27 بر 23 به سود 
نفت بود. آباداني ها در حالي ميزباني جدال چهارم را برعهده داش��تند كه در بازي سوم موفق شدند 
طبيعت را با اختلاف هشت امتياز شكست دهند. تيم حماد سامري بعد از دو باخت در تهران و كسب 
يك برد خانگي به بقا اميدوار شده بود، ولي طبيعت دوباره توانست توپ و ميدان را در اختيار بگيرد و 
همانند فصل گذشته فيناليست شود. پيام ضيا، مديرفني طبيعت در خصوص عملكرد اين تيم در 
بازي چهارم اينطور توضيح داد: »شرايط فني هر چهار بازي نيمه نهايي با هم يكسان بود. در هر چهار 
بازي كه طبيعت و نفت برگزار كردند نتيجه تا پايان مسابقه نزديك دنبال شد. در بازي قبلي هم كه 
شكست خورديم، تأكيد كردم هر تيمي دقت بيشتري به خرج دهد و از فرصت هايش به بهترين شكل 
استفاده كند پيروزي را به دست مي آورد. در نيمه  اول، طبيعت در حمله فوق العاده ظاهر شد و در دفاع 
نيز پلني را كه مدنظر داشتيم به مرحله اجرا درآورديم. از طرفي عملكرد بسيار خوب تيم نفت آبادان 
باعث شد خيلي نتوانيم از نظر نتيجه جلو بيفتيم. در دو برهه از بازي به خاطر بي دقتي و البته خطاي 
بيش از حد يكي، دو بازيكن ما، نفت توانست به بازي برگردد و از ما پيش بيفتد، ولي خوشبختانه با 
كمك خدا در لحظات پاياني مسابقه يكي، دو شوت ما به گل نشست و توانستيم برنده بازي باشيم.« 
گرماي هوا يكي از مشكلاتي بود كه طبيعت با آن دست و پنجه نرم كرد. ضيا با اشاره به اين موضوع 
تأكيد كرد: »از عوامل برگزاري اين بازي و ميزباني آنها تشكر مي كنم. هواي آبادان گرم و شرجي است 
و اين شرايط بيرون از س��الن هم حاكم است. ما هم متوجه س��ختي برگزاري اين مسابقه در آبادان 
هستيم و در بازي چهارم شرايط دماي سالن بهتر از بازي سوم بود.« پيش از اين شهرداري گرگان 
توانسته بود با حذف كاله خودش را به فينال برساند و حالا با صعود طبيعت همه منتظر برگزاري فينال 
تكراري در ليگ برتر هس��تند. فصل پيش طبيعت در اولين فصل حض��ور در ليگ برتر گرگاني ها را 
شكست داد و جام قهرماني را تصاحب كرد. مدافع عنوان قهرماني امسال نيز تلاش مي كند دومين 

قهرماني متوالي را به دست بياورد.

 چهارمين دوره رقابت هاي بين المللي دووميداني جام امام رضا)ع( كه 
شميم رضوان

      حاشيه
از روز جمعه به ميزباني مشهد و در ورزشگاه امام رضا)ع( آغاز شده بود، 
بعد از دو روز با مش��خص ش��دن نفرات برتر به نقطه پايان رسيد. اين 
رقابت ها در حالي با حضور ورزشكاراني از ايران، تركيه، ارمنستان، افغانستان، كنيا و هند برگزار شد 
كه در پايان روز نخست، عليرضا جمش��اهي با زمان 46/89 ثانيه در دو 400 متر، يرواند مكرچيان از 
ارمنستان با زمان 3/48/317 دقيقه در دو 1500متر، حسين كيهاني با زمان 8/59/54 دقيقه در دو 
3 هزار متر با مانع، حسن تفتيان با زمان 10/20 ثانيه در دو 100 متر، محمدرضا طيبي با ركورد 19/63 
متر در پرتاب وزنه، علي فتحي گنجي با حدنصاب 75/01 متر در پرتاب نيزه و مجتبي زاهدي با ركورد 
15/97 متر در پرش سه گام عنوان نفرات برتر را به خود اختصاص دادند. در روز دوم اين مسابقات نيز 
كه با استقبال قابل توجهي همراه بود، اپزكان بالتاچي از تركيه در ماده پرتاب چكش با 75/29 متر، 
مهدي پيرجهان با زمان 51/07 ثانيه در دو 400 متر، علي اميريان با زمان 1/51/60 دقيقه در دو 800 
متر، محمد طالعي با زمان 21/14ثانيه در دو 200 متر، محمد مالين از كنيا با زمان 14/29/16 دقيقه 
در دو 5 هزار متر، پارسا شادنيا با 2/05 متر در پرش ارتفاع، عمر ش��اهين از تركيه با 57/73 متر در 
پرتاب ديسك، مسعود كامران با زمان 13/83 ثانيه در دو 110 متر با مانع و همچنين مجتبي زاهدي 
با 7/47 متر در پرش طول به عنوان برتر دست يافتند. در حاشيه رقابت هاي بين المللي دووميداني جام 
امام رضا)ع(، گردهمايي رؤساي هيئت هاي استان هاي كشور نيز با حضور حدادي، رئيس فدراسيون 
و اعضاي هيئت اجرايي برگزار شد و حاضرين در جلسه نقطه نظرات، انتقادات و پيشنهادهاي خود را 
مطرح كردند. صحبت هايي كه بخش قابل توجهی از آن به كمبود زيرساخت ها، لزوم خودكفايي مالي 
هيئت هاي استاني و عدم اتكا به بودجه فدراسيون و همچنين حواشي اختصاصي شدن مجموعه آفتاب 
انقلاب و ايجاد كمپ تخصصي تيم هاي ملي اختصاص داش��ت. رئيس فدراسيون دووميداني نيز در 
خلال صحبت هاي مطرح شده تأكيد كرد: »درهاي تيم ملي هيچ گاه به روی كسي بسته نيست و ما 
همواره دوست داريم چهره هاي جديد و مستعد را به تيم اضافه كنيم. هرچند با دستور مستقيم وزير 
ورزش و جوانان، ما اجازه نداريم در رشته هايي كه مدال آوري ندارند، اعزام هاي زيادي داشته باشيم. با 
اين حال تلاش كرده ايم روي همه رشته ها س��رمايه گذاري كنيم و با حرف زدن به جايي نمي رسيم. 

امروز اگر بخواهيم دووميداني مان موفق باشد به هزار ميليارد تومان نياز داريم!«

صعود اس�تقلال به نيمه نهاي�ي جام حذفي 
فرصتي ش�د براي مديران شكس�ت خورده 
قبلي باشگاه تا با آب و تاب و البته با وقاحت 
از هنرنمايي ه�اي دوران مديريتي ش�ان 
بگوين�د و به ج�اي آنك�ه بابت افتض�اح به 
بار آمده ش�رمنده باش�ند، سرش�ان را بالا 
بگيرند و از يكديگر تعري�ف و تمجيد  كنند!

پيروزي بر پيكان و بق��ا در جام حذفي با حضور 
مجتبي جباري روي نيمك��ت رقم خورد تا تيم 
يازدهم جدول كه هواداران��ش را در اين فصل 
دق داده، هنوز شانس تصاحب يك جام را داشته 
باش��د. اينكه چرا فرشيد س��ميعي، مديرعامل 
سابق باش��گاه اس��تقلال در اس��تاديوم آزادي 
حضور داشت تعجب برانگيز بود و از آن عجيب تر 
دفاعياتي است كه از تصميمات مديريتي دوران 

حضورش مطرح كرده است. 
         

خبر عجيبي نبود و چند ماه پيش همه رسانه ها 
اعلام كردند دو بازيكن به درد نخور بوسنيايي 
از بي كفايتي مديران باشگاه استقلال استفاده 
كردند و با ش��كايت به فيفا خواه��ان دريافت 
دستمزد و غرامتي چندصدهزار دلاري شدند. 
ديروز هم اعلام ش��د وردان كيوفسكي يكي از 
همان دو خارجي خوش ش��انس پرونده اش در 
فيفا به نتيجه رسيده و استقلال را به پرداخت 
395 هزار يورو به علاوه 5 درصد جريمه محكوم 
كرده اس��ت. اين پرونده و البته پرونده شكايت 
آلمدين زيليكيچ دس��ته گلي است كه فرشيد 
س��ميعي يك تنه آن را ب��ه آب داد و در جريان 
بازي استقلال و پيكان و در مقابل خبرنگاران با 

افتخار از آن ياد كرد! 

اس��تقلال درحالي يك فصل بحراني را پش��ت 
 س��ر گذاش��ته كه مديريت باش��گاه نقش اول 
بحران سازي را ايفا كرده و مثل هميشه همه آنها 
مدعي هستند و تقصير را به گردن نمي گيرند. 
قبل از شروع ليگ بيست و چهارم و درحالي كه 
تكليف هيچ   چيز مش��خص نب��ود، مديرعامل 
وقت اقدام به ج��ذب دو بازيكن اهل بوس��ني 
كرد. همان زمان هم داد همه بابت اين تصميم 
خودس��رانه و مخ��رب درآمد، ول��ي كار از كار 
گذشته بود. در آخر هم هر دو بازيكن خارجي 
بدون اينكه حتي پاي شان به توپ بخورد و يك 
ثانيه بازي كرده باشند از ايران رفتند و خسارتي 
هنگفت روي دست باشگاه يا بهتر است بگوييم 

بيت المال گذاشتند. 
كيوفسكي، دروازه باني است كه توانسته حرفش 
را به كرس��ي بنش��اند و پنج��ره نقل و انتقالات 
استقلال را هم بسته است. باشگاه براي پرداخت 
اين مبلغ فقط 45روز زمان دارد. البته گفته شده 
آبي ها پرونده را به CAS )دادگاه عالي ورزش( 
خواهند كشاند، ولي مثل روز روشن است برنده 
اين شكايت پرهزينه چه كسي خواهد بود. اين 
پايان ماجرا نيس��ت و بايد منتظ��ر رأي پرونده 

زيليكيچ هم باشيم. 
         

فرشيد سميعي بدون اينكه اثري از شرمندگي 
و ناراحتي در چهره اش نمايان باشد در مورد به 
خدمت گرفتن بازيكنان بوسنيايي توضيح داد 
و مس��ئله را به روش خودش ماس��تمالي كرد: 
»هيچ وق��ت نگفتم نبايد غرامتي ب��ه بازيكنان 
بوس��نيايي بدهي��م. آنه��ا انتخ��اب هلدينگ 
خليج فارس بودن��د، آن هم زمان��ي كه برخي 

افراد ممنوع الكار ش��ده بودن��د. مواردي وجود 
دارد كه بعد از قهرمان��ي در جام حذفي به آنها 
اشاره مي كنم.« حالا كه كار به پرداخت غرامت 
و جريمه كش��يده، س��ميعي پاي هلدينگ را 
وسط مي كشد، درحالي كه خودش مقصر اصلي 
ماجراست. در مورد موس��يمانه نيز مديرعامل 
س��ابق همچنان روي موضع خودش پافشاري 
مي كند و باب��ت انتخ��اب مرد آفريقايي س��ر 
هواداران منت مي گذارد: »مرب��ي پس از ارائه 
نوتيس اخطار مي تواند كل پولش را بگيرد؛ اين 
قانون فيفاست. باشگاه نتوانست در زمان مقرر 
قرارداد موسيمانه را پرداخت كند. تا زماني كه 
من بودم، پول موسيمانه را می داديم. تشكيلات 
خوبي در آن زمان ايج��اد كرده بوديم. با كمك 
يك شركت كه مبالغ ارزي داشت و يك دستيار 
ويژه كه شهرياري )رئيس سابق هيئت مديره 
خليج فارس( در اين گروه گذاشت، مبالغ ارزي 
پرداخت مي شد. موسيمانه انتخاب هيئت مديره 
بود. ما ابتدا ب��ا فاتح تريم تواف��ق كرديم، اما او 
2ميليون دلار مي خواس��ت و گفتيم مي توانيم 
يك ميليون و 800 ه��زار دلار قرارداد ببنديم. 
هلدينگ خلي��ج فارس گفت ك��ه اين رقم هم 
بالاست. با كارترون و افراد ديگر هم توافق شد 
كه به خاطر مشكلات موجود شرايط همكاري 
فراهم نشد. موس��يمانه يكي از پرافتخارترين 
مربياني بود كه به فوتبال ايران آمده اس��ت. او 
تعدادي قهرمان قاره اي كس��ب كرده و دو بار 
به مقام س��وم جام باش��گاه هاي جهان رسيده 
اس��ت. اداره باش��گاه زير نظر وزارت ورزش و 
جوانان يا هلدينگ خليج فارس متفاوت است. 
در زم��ان مالكي��ت وزارت ورزش، مديرعامل 

اختيار صددرصدی داشت. حالا هيئت مديره 
خيلي قوي به مسائل ورود مي كند و صددرصد 

اختيارات با مديرعامل نيست.«
         

پروژه تطهير مديران قبلي باش��گاه استقلال به 
همين جا ختم نمي شود و مصطفي كارخانه نيز 
وارد گود شده اس��ت. مربي واليبالي كه حضور 
خودش در هيئت مديره آبي ه��ا همچنان زير 
سؤال است در گفت وگو با ايرنا در مقام حمايت و 
دفاع از احمد شهرياري، رئيس قبلي هيئت مديره 
استقلال برآمده است: »همه تلاش مان را كرديم 
تا اس��تقلال در مس��ير موفقيت قرار بگيرد و از 
پرس��پوليس عقب نيفتد، اما به دليل مش��كل 
نقدينگي اين اتفاق رخ نداد. شهرياري مديري 
توانمند و باتجربه است كه از هيچ تلاشي براي 
موفقيت استقلال دريغ نكرد. او نقشي در بحران 
اين تيم ندارد. زماني كه ما آمديم اس��تقلال در 
بدترين ش��رايط مالي قرار داشت، ضمن اينكه 
تيم هم بس��ته ش��ده بود و حتي س��ميعي نيز 
مديرعاملي باش��گاه را برعهده گرفت��ه بود. در 
چنين شرايطي دست ما واقعاً بسته بود. با اين 
حال شهرياري همه تلاشش را كرد، اما شرايط 
تغيير نكرد. حيف است استقلال از پرسپوليس 
عقب بيفتد و اميدوارم به زودي شاهد بازگشت 

اين تيم به روزهاي خوبش باشيم.«
از طرفي عل��ي تاجرني��ا نيز تمام تلاش��ش را 
مي كند با انتشار پست در صفحه شخصي اش از 
تلاش هايش براي نجات استقلال بگويد. رئيس 
فعلي هيئت مديره باشگاه و نماينده تام الاختيار 
هلدينگ از مذاكره براي جذب اسپانس��رهاي 

قوي گفته است.

دنیا حیدری

دومين حسرت اين فصل رئال

حمله بارسا به سه گانه
كاتالان ها اجازه ندادند دست رئال به جام قهرماني كوپا دل ري برسد. اين 
نخستين حسرتي بود كه بارس��ا اين فصل به دل كهكشاني ها گذاشت و 
نخستين جامي بود كه شاگردان هانسي فليك از دستان ياران آنجلوتي 
بيرون كشيدند، البته قبل از بارسا، آرسنال حسرت قهرمانی اروپا را به دل 
رئال گذاشته بود. اين موفقيت بارسا را مدعي كسب سه گانه كرد. با وجود 
گرماي هوا، كاتالان ها با ارائه نمايش��ي ديدني، ش��بي به يادماندني را در 
»دلاكارتوخاي« رقم زدند. فاصله چهار امتيازي با صدر جدول دليل خوبي 
بود تا آنجلوتي نخواهد براي كسب عنوان قهرماني اين فصل تنها روي لاليگا 
سرمايه گذاري كند. در واقع كوپا دل ري كوتاه ترين راه براي رسيدن به جام 
در اين فصل بود. ميانبري جهت رقم زدن يك پايان خوش براي آنجلوتي 
كه خوب مي داند با به صدا درآمدن سوت پايان اين فصل ديگر جايي روي 
نيمكت كهكشاني ها ندارد و بايد مادريد را ترك كند، نه فقط چون مردان 
سرزمين سامبا و قهوه خواهان حضور او روي نيمكت تيم سلسائو هستند، 
بلكه به دليل ع��دم تمايل مديران رئال براي ادامه هم��كاري با كارلتو. به 
همين دليل مهم بود كه آنجلوتي شاگردانش را براي كسب عنوان قهرماني 
روانه ميدان كرد، اما بارسا با همان الگوي هميشگي مالكيت توپ و با ارائه 

نمايشي تركيبي از زيبايي و بلوغ تاكتيكي از حريف پيش افتاد.  
شايد اگر بارس��ا با اطمينان بيش از اندازه وارد ميدان نشده بود، كار براي 
كاتالان ها گره نمي خورد، اما درخشش لامين يامال و عملكرد فوق العاده 
ژول كنده مانع از حسرت به دل ماندن آبي و اناري ها در دلاكارتوخاي شد. 
اين قهرماني سي و دومين جام ويترين و تالار افتخارات بارسا بود، جامي 
كه 1200000 به خزان��ه كاتالان ها اضافه كرد. موفقيت��ي كه با واكنش 
ستاره هاي سابق بارسا همراه بود. پيكه با نوشتن جمله »در نهايت، خوب ها 
هميشه پيروز مي شوند« و ژاوي با انتشار جمله »هرچه بگويند، ما بهترين 
باشگاه دنيا هس��تيم. زنده باد بارسا، مثل هميش��ه!«، قهرماني تيم سابق 
خود در رقابت هاي حذفي اسپانيا را تبريك گفتند. بي ترديد اما بارسا اين 
موفقيت را مديون ستاره فرانسوي خود است. مدافعي كه با به ثمر رساندن 
گلي حماسي، مانع از كشيده ش��دن كار به ضربات پنالتي شد و قهرماني 
كاتالان ها را رقم زد و مانع از ايجاد يك جنجال جدي شد، چراكه تنش ها 
در زمين بازي به مراتب بيشتر از بيرون آن بود، به طوري كه روديگر به نشانه 
اعتراض به خطاي امباپه روي اريك گارسيا وسيله اي را از روي نيمكت به 
سمت داور پرتاب كرد! هرچند كه گاوي هم بعد از به صدا در آمدن سوت 
پايان بازي نتوانست هيجان خود را كنترل كند و به سمت آسنسيو دويد و 
پيروزي را درست مقابل او جشن گرفت و اين رفتار با ناراحتي و عصبانيت 
اين مدافع جوان رئال مادريد همراه بود. اما اندريكه كه در نزديكي صحنه 
بود از وخيم شدن اوضاع جلوگيري كرد تا جشن قهرماني بارسا در فينال 
كوپا دل ري به جنجال تبديل نش��ود. فينالي تاريخي كه براي مدت ها در 
يادها خواهد ماند. رقابتي پاياپاي، برخلاف همه پيش بيني ها. حتي در نيمه 
اول كه بارس��لونا در حد و اندازه هايي كه انتظار مي رفت، نبود و زماني كه 
آنجلوتي براي نخستين بار عقل و منطق هميشگي خود را كنار گذاشت و 
تصميم گرفت برابر بارسا با قلبش تصميم بگيرد. )به زمين فرستادن امباپه 
مصدوم به جاي رودريگو و جايگزين كردن مودريچ و گولر به جاي لوكاس 
و سبايوس(، تصميمي كه شجاعت را به رئال تزريق كرد و نتيجه را تغيير 

داد، اما سرنوشت، قهرماني بارسا را رقم زد. 
آنجلوتي كه اين روزها بيش از هر زم��ان ديگري مورد توجه برزيلي ها 
قرار گرفته، اميدوار بود با كسب جام قهرماني رئال را ترك كند، اما در 
كوتاه ترين راه براي رس��يدن به جام به بن بس��ت خورد و حالا او فقط 
ليگ را دارد. ليگي كه كسب عنوان قهرماني آن با توجه به فاصله چهار 

امتيازي با كاتالان هاي صدرنشين چندان هم محتمل نيست. 

فريدون حسن 

 38 ميليارد ناقابل ديگر هم پريد! 
ديروز خبر رس��يد كه اس��تقلال طي 45 روز آينده باي��د چيزي حدود 
38 ميليارد تومان ناقابل را به دروازه باني بدهد كه حتي زحمت تعويض 
لباس را هم به خودش نداده، چه برسد به اينكه در تمرين حاضر شود يا 
اينكه دقيقه اي براي استقلال بازي كرده باشد. ديروز رسانه ها عذرهاي 
بدتر از گناه فرشيد سميعي، مديرعامل سابق استقلال در اين خصوص 
را روي خروجي خود قرار دادند، اما يك س��ؤال مه��م هم مطرح كردند، 
سؤالي كه اگر سال ها پيش پاسخ درستي به آن داده مي شد امروز شاهد 
اين نبوديم كه يك بازيكن درجه چندم اروپايي اينگونه پول پارو كند و 
يك مدير ناكارآمد اشتباه خود و دوستانش را اينگونه توجيه كند و مهم تر 

اينكه پول بي زبان مردم ايران حيف و ميل نشود. 
س��ؤال اين اس��ت؛ »آيا حرف هاي س��ميعي جوابگوي دلارها و يوروهاي از 
دست رفته خواهد بود؟« واقعيت تلخ ماجرا درست همين جاست، طي تمام 
اين سال ها مديران هزينه تراش و بدهي بارآور فوتبال، به خصوص در دو تيم 
استقلال و پرسپوليس هيچگاه پاسخگوي خرج تراشي ها و تاراج بيت المال 
به دليل عقد قراردادهاي اين چنيني با بازيكنان و مربيان بي كيفيت نبوده اند. 
اگر امروز فرشيد سميعي به همين راحتي پرداخت اين مبلغ هنگفت را توجيه 
و بعد از آن موسيمانه را به عنوان برترين مربي خارجي فوتبال ايران معرفي 
مي كند، دليلش اين اس��ت كه خوب مي داند با اس��لافش در استقلال هيچ 
برخوردي نشده است. او خوب مي داند كه همتايان سابقش در پرسپوليس 
هم امروز خيلي راحت نشسته اند و به خرابكاري هايشان در زمان مديريت بر 
س��ر خ ها نگاه مي كنند، بدون اينكه نگران پاس��خگويي بابت هدر دادن پول 
مردم و بيت المال باش��ند. همه خيال شان راحت اس��ت كه هيچ كس بابت 
خس��ارت هايي كه به بار آورده اند حتي تشرش��ان هم نمي زند. بارها عنوان 
كرده ايم اگر با چنين مديراني درس��ت برخورد مي ش��د و اگر جايي بود كه 
مجبورشان مي كرد تمام اين خسارت ها را از جيب خودشان پرداخت كنند، 
آن وقت ديگر هيچ مديري در فوتبال جرئت نمي كرد اينگونه خودسرانه كار 
كند و با خيال راحت پول كش��ور و مردم را به باد بدهد. ت��ازه اينها در حالي 
بود كه استقلال و پرس��پوليس دولتي بودند و حالا بايد پرسيد اگر استقلال 
واقعاً خصوصي شده پس مالك آن حتماً بايد اين خسارت 38 ميلياردي را از 

مسببان اصلي آن بگيرد، نه اينكه خودش پرداخت كند. 
هرچند كه اين پول با خس��ارتي كه به مردم و بيت المال وارد مي ش��ود، 
پرداخت می شود، اما همه خوب مي دانيم كه با توجه به پرونده ها و سوابق 
قبلي قطع به يقين در مدت زمان تعيين ش��ده پرداخت نمي شود تا هم 
خسارتي بيشتر از 5 درصد فعلي به آن اضافه شود و هم اينكه استقلال با 
يك بحران و حاشيه جديد روبه رو ش��ود. واقعيت ماجرا اما همان سؤالي 
است كه ديروز رسانه ها مطرح كردند. س��ؤالي كه پاسخ آن و البته اقدام 
درست مسئولان ذي ربط در نهادهاي نظارتي فوتبال در مورد آن مي تواند 
پرونده چنين تخلفاتي را براي هميشه ببندد يا اينكه حداقل جلوي بخش 
گس��ترده اي از آنها را بگيرد. اگر اقدامي صورت نگيرد قطع به يقين اين 
38ميليارد آخرين هزينه سازي مديران ناكارآمد فوتبال باشگاهي نخواهد 
و اگر مثل هميش��ه همه فقط نگاه كنند و اين پول از سرمايه مردم ايران 
پرداخت شود، آن وقت بايد باز هم شاهد باشيم كه مديران ناكارآمد فوتبال 

بنشينند و با خاطري راحت از هنرنمايي هايشان حرف بزنند.

پروژه تعريف و تطهير مديران سابق آبي ها كليد خورد

سلطاني: مسئله تجهيزات 
است، نه مربي خارجي

تيم ملي تپانچه اي��ران دو ماه بع��د از بازي هاي المپي��ك پاريس بود كه 
تمرينات و اردوهاي منظم و پيوس��ته خود را س��ر گرفت و اين روزها در 
حال پشت سر گذاش��تن برنامه هاي آماده سازي جهت اعزام به مسابقات 
قبرس و آلمان اس��ت. جام جهاني مونيخ از 17 تا 27 خرداد ماه در آلمان 
برگزار مي ش��ود و از آنجا كه نخس��تين رويداد رس��مي تيم ملي پس از 
المپيك پاريس اس��ت، به گفته س��رمربي تيم ملي تيران��دازي اهميت 
زيادي دارد: »اين مس��ابقات براي ما اهميت ويژه اي دارد، چراكه نه تنها 
محلي براي سنجش عملكرد ورزشكاران است، بلكه فرصتي براي تأمين 
و به روزرس��اني تجهيزات مورد نياز نيز فراهم مي كند. رش��ته تيراندازي 
كاملًا تجهيزات محور است و متأس��فانه كمبود تجهيزات همواره يكي از 
چالش هاي اصلي ما بوده و در مواردي حتي خرابي س��لاح باعث از دست 
رفتن يك مسابقه يا فينال شده اس��ت. ملي پوشان ايران هميشه با وجود 
كمبودها و شرايط سخت، با انگيزه و تعهد بالا تلاش كرده اند بهترين نتايج 
را به دست بياورند، اما بدون ترديد، در رشته اي كه كاملًا وابسته به كيفيت 
سلاح، ساچمه و فش��نگ است، نبود تجهيزات مناس��ب مي تواند به طور 
مستقيم بر نتيجه تأثير بگذارد.« در چنين ش��رايطي برخي زمزمه هاي 
استفاده از سرمربي خارجي را سر دادند، درحالي كه به زعم مريم سلطاني، 
سرمربي تيم ملي تپانچه ايران، مربي خارجي هميشه بهترين گزينه نيست 
و اهميت تجهيزات در موفقيت تيراندازي به مراتب بيش��تر از س��رمربي 
خارجي اس��ت: »من به عنوان ملي پوش س��ابق، تجربه همكاري با شش 
مربي خارجي و همچنين مربيان ايراني را داشتم. در برخي موارد، مربيان 
خارجي توانمندتر بودند و در برخي ديگر، مربيان ايراني بهتر عمل كردند، 
اما اين ديدگاه كه مربي خارجي هميش��ه گزينه برتر است، باور درستي 
نيست. اگر به گذشته هم نگاهي بيندازيم، بسياري از موفقيت هاي بزرگ 
تيم ملي تپانچه با مربيان ايراني رقم خورده و مشكل اصلي ما هرگز برنامه 
تمريني يا رابطه بين مربي و ورزش��كار نبوده، بلكه همواره چالش اصلي، 

كمبود تجهيزات و محدوديت هاي ناشي از تحريم ها بوده است.«

سجاد انوشيرواني، رئيس فدراسيون وزنه برداري گفت: »همه 
فدراسيون ها در زمان انتخابات فدراس��يون جهاني در تلاش و 
رايزني هس��تند و همه به دنبال كسب جايگاهند و ما هم از اين 
قاعده مستثنا نيستيم. انتخابات فدراس��يون وزنه برداري آسيا 
همزمان با ورودم به فدراسيون شده بود كه براي كسب سهميه 
در آسيا تلاش كرديم و خدا را ش��كر توانستيم چهار كرسي به 
دس��ت بياوريم. اميدوارم با توجه به جايگاهي كه وزنه برداري 
ايران دارد در جهان هم بتوانيم صاحب كرسي شويم. با توجه به 
اتفاقاتي كه طی س��ال هاي قبل در انتخابات فدراسيون جهاني 
وزنه برداري رخ داده، كار سختي پيش رو داريم و اعتماد از بين 

رفته است، اما ما در تلاشيم اين اعتماد را برگردانيم.«

اعتماد فدراسيون جهاني را جلب مي كنيم

مري��م ايل��كا، نايب رئيس بان��وان فدراس��يون وزنه ب��رداري با 
اش��اره به آينده درخش��ان پيش روي بانوان وزنه بردار كشور و 
برنامه ريزي هاي صورت گرفته از سوي فدراسيون براي پيشرفت 
وزنه برداري بانوان از درخشش بانوان طي سال هاي پيش رو خبر 
داد و گفت: »كشور را به پنج منطقه تقسيم كرده ايم تا با توجه به 
همجواري و سطح توانمندي استان ها، زمينه حضور عادلانه براي 
تمامي استعدادها فراهم ش��ود. اين پايش بدون در نظر گرفتن 
دسته وزني انجام ش��د. با افزايش تعداد مربيان آگاه، سالن هاي 
تخصصي و تجهيزات، مي توان ظرفيت هاي فني بيش��تري را به 
سطح تيم ملي رساند. مطمئن هستم طي پنج سال آينده شاهد 
حضور پررنگ بانوان توانمند در تركيب تيم هاي ملي خواهيم بود 

كه حاصل همين سرمايه گذاري ها و پشتوانه سازي هاست.«

برنامه توانمند سازي بانوان وزنه بردار

شيوا نوروزي
      گزارش

اين آقايي كه در عكس مش�اهده مي كنيد ش�نبه 
شب بعد از تمام شدن ال كلاسيكو و قهرماني بارسا 
در جام حذفي با اين هيبت و شمايل جام قهرماني را 
آورد تحويل داد تا شاگردان فليك آن را بالاي سر 
ببرند. توضيح زيادي لازم نيست، فقط يك سؤال؛ 
اگر آنچه شنبه شب در ورزشگاه رخ داد يك مراسم 
جشن قهرماني بود، پس چيزي كه ما طي تمام اين 
سال ها اجرا كرده و مي كنيم چه نام دارد؟ اگر آنچه 
ما اجرا مي كنيم، مراسم جشن قهرماني است، پس 

اينها چه مي گويند؟

 تحويل جام آنها
تحويل جام ما

قاب

طلبكاري مسببان سقوط استقلال


